
 

 
From: info@yanatoom.ee <info@yanatoom.ee>  
Sent: Friday, July 19, 2024 12:04 PM 
To: Lauri Läänemets <lauri.laanemets@siseministeerium.ee> 
Subject: EP liikme Jana Toomi arupärimine 

 
TÄHELEPANU! Tegemist on väljastpoolt asutust saabunud kirjaga. Tundmatu saatja korral palume linke ja faile mitte 
avada! 

 
Siseminister Lauri Läänemets  
 

Euroopa Parlamendi liikme Jana Toomi arupärimine 

Lp hr minister! 

Minu poole pöördub üha rohkem inimesi, kes ühel või teisel viisil seisid silmitsi kelmuste arvu 
kasvuga meie riigis. Neile jääb mulje, et riik ei suuda neid kaitsta, politsei ei tee midagi. 

Ka Harjumaad ja Tallinna linna teenindava Põhja politseiprefektuuri juht Ats Kübarseppkinnitab, 
et süütegudest on aasta jooksul kõige enam kasvanud just kelmuste arv – võrreldes 2022. aastaga oli 
neid mullu 22 protsenti rohkem. Eelmisel aastal pandi Harjumaal toime 389 kelmust, neist 339 internetis. 
Internetikelmuste arv on võrreldes aasta varasemaga tõusnud 34 protsenti. Tallinnas ja Harjumaal kokku 

tekitati inimestele eelmisel aastal kelmustega üle 48 miljoni euro kahju. Erilise löögi all on vanemate 
põlvkondade esindajad.  

Soovin teada, mis on sellise kelmuste kasvu põhjused ning kuidas on lood riigis tervikuna sellel 
aastal?  

Kuidas Teie juhitud ministeerium hindab probleemi?  

Millised meetmed on ette võetud ja mida kavatsete ette võtta, et mainitud kuriteoliigi kasvu 

peatada?  

Ilusat päeva! 

Jana Toom 

Euroopa Parlamendi liige 


